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Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Indstilling fra Udvalget til Valgs Prøvelse. 

Forhandling 

Jens Jørgensen (KF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele or- 

lov til 2 medlemmer af Folketinget og at ind- 
kalde stedfortræderne. 

Som ordfører for Udvalget til Valgs Prøvelse 
skal jeg gøre indstilling om, at stedfortræderne 
godkendes som midlertidige medlemmer af 
Folketinget. 

Hr. Helge Mortensen (S) er valgt i Ribe 
Amtskreds, og i anledning af hans orlov ind- 
kaldes fra og med i dag 1. stedfortræder for 
Socialdemokratiet i denne amtskreds, SiD-for- 
mand Asger Jensen. 

Hr. Jørgen Estrup (RV) er valgt i Østre Stor- 
kreds, og i anledning af hans orlov indkaldes 
fra og med i dag 1. stedfortræder for Det Radi- 
kale Venstre i denne storkreds, formidlings- 
chef Inger Marie Bruun-Vierø. 

Udvalget til Valgs Prøvelse har i et møde i 
dag behandlet disse sager, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

SiD-formand Asger Jensen og formidlings- 
chef Inger Marie Bruun-Vierø godkendes som 
midlertidige medlemmer af Folketinget fra og 
med den 12. april 1994. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 110 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 40: 
Forespørgsel til trafikministeren [om, hvilke 

konsekvenser regeringen vil drage over for DSB 
i anledning af Bernstein-redegørelsenj. 

Af Ole Donner (FP) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 5/4 94). 

Første næstformand (Ivar Hansen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Spørgsmål om fremme aff forespørgsel nr. F 41: 

Forespørgsel til indenrigsministeren [om, 
hvordan regeringen vil forholde sig til de flygt- 
ninge fra det tidligere Jugoslavien, der har mid- 
lertidig opholdstilladelse i Danmark]. 

Af Pia Kjærsgaard (FP) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 5/4 94). 

Første næstformand (Ivar Hansen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Tredje behandling af lovforslag nr. L 169: 

Forslag til lov om ændring af lov om arbejds- 
markedsuddannelser. (Udpegning af supplean- 
ter til Uddannelsesrådet). 

Af arbejdsministeren (Jytte Andersen). 
(Fremsat 20/1 94. Første behandling 26/1 94. 

Betænkning 23/3 94. Anden behandling 714 94. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 

vedtoges enstemmigt med 114 stemmer. 

Første næstformand (Ivar Hansen): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 



8951 12/4 94: 3. beh. af f. t. l. om Den Grønne Fond 8952 

Den næste sag på dagsorden n var: 

6) Tredje behandling af lovforslag nr. L 181: 
Forslag til lov om Den Grønn Fond. 
Af miljøministeren (Svend Auken). 
(Fremsat 20/1 94. Første behandling 1/2 94. 

Betænkning 23/3 94. Anden behandling 7/4 
94. 

Der var ikke stillet ændrings orslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 65 stemmer (S, SF, CD, RV og 
KRF) mod 47 (KF, V og FP). 

Den næste sag på dagsordenen var: 

7) Anden (sidste) behandling af be. lutningsforslag 
nr. B 84: 

Forslag til folketingsbeslutning om dansk del- 
tagelse i den internationale maritime embargo 
mod det tidligere Jugoslavien. 

Af forsvarsministeren (Hans Hækkerup). 
(Fremsat 24/3 94. Første behandling 5/4 94. 

Betænkning 7/4 94). 

Der var ikke stillet ændrings orslag. 

Forslaget sattes til forhandlirg. 

Forhandling 

Helge Adam Møller (KF): 
Det er jo næsten ved at blive rutine for dette 

Folketing, at vi sender danske enheder af sted 
efter FN's anmodning til stedei, hvor de skal 
yde en indsats for at skabe fred eller for at be- 
vare fred, og hvor de i yderst; tilfælde kan 
komme til at bruge våbenmagt. 

Den beslutning, som vi nu træ ffer om et øje- 
blik sandsynligvis med alle otte partier i Folke- 
tinget bag, er et godt signal til det personel, 
som ude på stedet løser de opgaver, som vi be- 
slutter her i Folketinget at de skal løse -  også 
opgaver med en vis risiko. 

Jeg nævner det, for det er jo som sagt Folke- 
tinget, der bestemmer, at personellet skal af 
sted, men når vi har truffet den bestemmelse, 
må vi vide, at de, der løser de praktiske opga- 
ver, er personel af alle grader. 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til at frem- 
hæve det personel, for det er mindre end 12 
timer siden Forsvarsudvalget landede på Fly- 
vestation Værløse i en Hercules, hvor vi sam- 
men med ministeren i 3 dage havde besøgt vo- 
res enheder dels i Kroatien, dels i Makedoni- 
en. Jeg tror, alle i udvalget var imponerede el- 
ler i hvert fald blev imponerede over den pro- 
fessionalisme og det engagement og det gåpå- 
mod, som de meget tit utrolig unge soldater 
udfører i det tidligere Jugoslavien. Det var me- 
get inspirerende at overvåge og se, at det altså 
er os, der beslutter, men at det er dem, der ud- 
fører jobbet og gør det på en fantastisk god 
måde. 

Jeg synes også, det skal fremhæves, at uan- 
set hvem vi talte med af parterne dernede, om 
det var pressefolk, politikere eller andre, fik de 
danske soldater kun ros for den måde, de løser 
opgaven på. Ja, man kan som et lille kuriosum 
nævne, at da vi kom til Makedonien og dér 
mødte Makedoniens præsident og havde et 
meget spændende møde, var den, makedoner- 
ne var mest optaget af -  og sådan set med fuld 
ret -  den danske general, som for over et år 
siden blev sendt ned og byggede hele den styr- 
ke op, som har været afgørende medvirkende 
til, at Makedonien i dag ikke er krigszone. Han 
var en national folkehelt. Det var altså en 
dansk soldat, som havde udført de ordrer, vi 
havde givet ham, og havde gjort det på en så- 
dan måde, at han havde skabt respekt om 
Danmark, og det signal skal lyde også her fra 
Folketinget. Jeg er ikke i tvivl om, at de korvet- 
ter, vi sender ned, igen vil skabe respekt. Men 
det er positivt at opleve, hvor fantastisk godt 
vores enheder udfører deres opgaver, og der 
bliver jo ikke færre i fremtiden. 

Dette være sagt, inden vi stemmer, og den 
konservative gruppe gør det med hele hjertet. 
Det er en rigtig opgave, vi påtager os. 

Pelle Voigt (SF): 
Jeg skal ikke kommentere hr. Helge Adam 

Møllers betragtninger om det glimrende arbej- 
de, som udføres af de danske FN-styrker, men 
jeg vil gerne understrege én ting i anledning af 


